
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA   
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 25 DE FEBRER DE 2010 
        
Membres assistents: 
Sr. Miguel Ensenyat Riutort 
Sr. Antonio Asensio Campoy 
Sr. Josep  Maria Ferra Terrasa 
Sr. Gaspar Sabater Nicolau 
Sr. Dolors Nadal Llinas 
Sr. Severiano Quevedo Mora 
Sr. Aina Maria Salom Soler 
Sr. Miquel Bernat Bosch 
Sr. Vicenç Vidal Matas 
Sr. Pere Trias Aulí 
 
Membres que excusen la seva absència. 
Sr. Maria Francisca Ripoll Morell 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores del 
dia  vint-i-cinc de febrer de dos mil deu, es reuneix a la sala habilitada a tal efecte dins les 
dependencies municipals, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació, sota la presidència 
del Batle, Sr. Miguel Ensenyat Riutort, i amb l’assistència dels senyors regidors que es 
relacionen a l’encapçalament, amb l’objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els 
assumptes inclosos a l’ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari 
la Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió ordinària de 28 de gener de 2010. 
 
 No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es considera aprovada. 

 
 

CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte  de la correspondència  haguda des de l’últim ple, registre d’entrada del núm.  402/10 al 
860/10. Així com de les disposicions oficials. 
 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple des del núm. 31/10 al 72/10          .     
 
 
RATIFICACIO DECRETS.- La Secretaria dona lectura als següents decrets de Batlia 
 
 

DECRET DE BATLIA     47  /2010 
 
 

“D’acord amb allò establert a la base 18 de les Bases d’Execució del Pressupost 
d’aquest Ajuntament per a 2009, en relació a l’art. 186 del R.D.L. 2/04, de 5 de març pel que 



s’aprova el Test Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals i l’art. Primer de la llei 57/03, 
de 16 de desembre de mesures de modernització del govern local, que modifica la Llei 7/85, 
de 2 d’abril, Reguladora de Bases de Règim Local. Pel present venc a RESOLDRE, 
 

- Aprovar la relació de les següents  factures: 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 09014 per un import de 2.595,70 € dels quals  
corresponen 2.570,00 € a honoraris, 385,50 € a IRPF i 411,20 a IVA. 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 09015 per un import de 828,20 € dels quals 
corresponen 820,00 € a honoraris,123,00 € a IRPF i 131,20 € a IVA. 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 09017 per un import de 2.595,70 € dels quals 
corresponen 2.570,00 € a honoraris, 385,50 € a IRPF i 411,20 € a IVA. 
 
Natividad Serra Mas arquitecte tècnic, factura 09018 per un import de 828,20 € dels quals 
corresponen 820,00 € a honoraris, 123,00 € a IRPF i  131,20 a IVA. 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura  09020 per un import de 2.595,70 € dels quals 
corresponen 2.570,00 € a honoraris, 385,50 € a IRPF i 411,20 € a IVA.  
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 09021 per un import de 828,20 € dels quals 
corresponen 820,00 € a honoraris, 123,00 € a IRPF i 131,20 € a IVA. 
 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura  09025 per un import de 2.595,70 € dels quals 
corresponen 2.570,00 € a honoraris, 385,50 € a IRPF i 411,20 € a IVA.  
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 09026 per un import de 828,20 € dels quals 
corresponen 820,00 € a honoraris, 123,00 € a IRPF i 131,20 € a IVA. 
 
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura  10004 per un import de 2.595,70 € dels quals 
corresponen 2.570,00 € a honoraris, 385,50 € a IRPF i 411,20 € a IVA.  
 
Natividad Serra Mas, arquitecte tècnic, factura 10003 per un import de 828,20 € dels quals 
corresponen 820,00 € a honoraris, 123,00 € a IRPF i 131,20 € a IVA. 
 
Donar compte al Ple, d’acord amb l’art. 42 del R.D. 2568/86, 28 de novembre pel que 
s’aprova el ROF.  

 
 
 Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 
 
- Sis (6) vots a favor del PAS-PSM i PSOE 
- Quatre (4) abstencions del PP 
 
 

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM.  53 /10 
 
Vista la certificació núm. 11 de l’obra “REFORMA I AMPLIACIÓ DE LA FABRICA DE 

CAN FORTUNY I L’ANTIGA FARMÀCIA”, obra inclosa dins el Pla D Esporles, presentada per 
l’empresa FERROVIAL AGROMAN, S.A., constructora d’obres, pel present venc a resoldre: 



 
- Aprovar la certificació núm. 11 per un import de quaranta-set mil quatre cents 

noranta-dos euros amb cinquanta-un cèntims. 
  

- Aprovar que una vegada aprovada  per la Conselleria de Turisme s’autoritza 
el seu pagament. 

 
- Ratificar la present resolució en el proper ple. 
 

 Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 
 
- Sis (6) vots a favor del PAS-PSM i PSOE 
- Quatre (4) abstencions del PP 
 
 
CATÀLEG PATRIMONI.- El sr. Vicenç Vidal Matas dona lectura a la següent 
 

P R O P O S T A 
 
Consideracions preliminars: 
 

- El terme municipal d’Esporles per la seva història i per la seva localització en el cor del 
paratge natural de la Serra de Tramuntana presenta un patrimoni cultural i natural 
incomparable. 

- Els esporlarins i esporlarines , i les seves administracions tenen la responsabilitat de 
conservar el patrimoni natural i cultural del terme municipal per les generacions 
futures. 

- El fet de no disposar d’un catàleg de patrimoni suposa un elevat risc de pèrdua del 
patrimoni històric. 

- L’ajuntament està tramitant l’adaptació de les NNSS al PTM i per l’aprovació de 
adaptació de NNSS al Pla Territorial de Mallorca implica l’obligació de comptar amb un 
catàleg aprovat. 

- En la voluntat de establir un marc de mínims de protecció mitjançant una aprovació 
inicial. 

 
Vist el Catàleg Municipal de Patrimoni redactat per l’arquitecte Sr Angel Garcia de 
Jalon i Lastra pel present venc a proposar el ple següent acord: 
 
- Aprovar inicialment el Catàleg de Patrimoni Històric del terme municipal d’Esporles amb les 
següents prescripcions: 
 

1. Introduirà en cada volum un índex per facilitar la consulta del catàleg per part  dels 
ciutadans. 

2. Les fotografies  seran substituïdes per imatges de l’estat actual al 2010 no 
considerant-se vàlides les anteriors a la contrata. 

3. L’estat actual, l’estat de 2010, és el pres com a referència per totes les bens inclosos 
dins el catàleg.. 

4. Les fitxes dels elements seran completades incorporant segons el previst al Pla 
Territorial de Mallorca: 

a. El camp CATEGORIA: Jaciment arqueològic, arquitectura religiosa, escultura 
monumental ,arquitectura militar,arquitectura i enginyeria civil, béns etnològics, 
bens d’interès industrial, béns interès paisatgístic i ambiental. 

b. El camp ÚS ACTUAL  



c. El camp BIBLIOGRAFIA 
d. El camp  ESTIL 

5. Els CRITERIS D’INTERVENCIÓ seran emplenats a totes les fitxes segons marca el 
Pla Territorial concretant elements a preservar, usos permesos, etc. 

6. Complirà la norma 46 del Pla territorial de Mallorca referent a la delimitació del nuclis  
tradicionals. 

7. És modificarà la planimetria per delimitar exactament l’àmbit de protecció dels bens 
arqueològics i etnològics. La delimitació inclourà tot element en suficient detall i no 
és limitarà a un punt de localització. 

8. És delimitarà de forma especifica  i exacte la delimitació de l’expedient del BIC 
síquia d’en baster. 

9. Queden incorporats els següents elements al catàleg: 
a. Es considerarà part d’aquest com a volum V el Catàleg de Camins d’Esporles 

realitzat per el Consell de Mallorca .Cada camí serà incorporat com una fitxa 
individual. 

b. Les tafones existents en el terme municipal , mitjançant una fitxa 
individualitzada o incloguent-la en la fitxa de la possessió. El nombre de 
tafones a incloure no serà inferior al recollits per els inventaris elaborats per el 
Consell de Mallorca. 

c. Els escuts, considerats com a BICs seran especificades individualment 
directrius i considerats de nivell de protecció A. 

d. Tots els béns arqueològics declarats BIC seran inclosos. 
e. Els elements hidràulics del inventari d’ARCA del municipi queden incorporats, 

realitzant-ne fitxa detallada de cada un. 
f. Casa de la Vila, amb un nivell C. 
g. Pont de la Turbina, amb un nivell  C 
h. L’antiga fàbrica de cartró. 
i. Font d’abaix de Son Tries. 
j. Font Major. 
k. Camp marjat de l’hort de la rectoria. 
l. Cova dels Ermessets 

10. La fitxa E-1 22 s’adaptarà a la realitat existent i actualitzarà la fotografies. 
11. La fitxa E2-06 passa a nivell C de protecció poguen-se modificar el volum. Com 

criteri intervenció s’ha de conservar la façana eliminant elements impropis.  
12. La fitxa de ermita vella ajustarà a l’estat actual.  
13. Eliminarà la fitxa E1-18 al no existir l’edifici de referència.  
14. Fitxa E1-14 i E1- 28 queden units per un conjunt de tres elements, dos edificis i 

jardins de comuniquen. Incorporar com criteri a mantenir caràcter aïllat i semi aïllat . 
 

- Exposar-lo al públic pel termini d’un mes, per que es puguin presentar les al·legacions 
oportunes 

 
El Sr. Miguel Bernat agraí que l’equip de govern li hagués tremes l’oportuna informació 

respecta del Catàleg. Però volgué fer palesa la seva disconformitat amb les al·legacions que 
es presentaven, digué que no era el  moment ni la forma, ja que si tenien clar que el Catàleg 
no complia  amb el pla territorial el que havien de fer era retirar-lo, que feia un any i encara no 
sabien el que havien de fer, que lo correcte era preparar be el tema, passar-lo a l’equip 
redactor i després portar-lo a ple. 
 

El Sr. Vicenç Vidal digué que no volia discutir del fons, però que era significatiu que en el 
2001, i  que creia recordar que ell era part de l’equip de govern, ho deixessin sense acabar. 
Que l’equip redactor  no havia mostrat cap sensibilitat envers el tema. 
 



El Sr. Batle digué que per responsabilitat ho havien portat al ple per la seva aprovació  
 
 

 Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 
 
- Sis (6) vots a favor del PAS-PSM i PSOE 
- Quatre (4) en contra del PP 
 
 
 
MEDALLA D’OR.- El Sr. Batle, dóna lectura a la següent 
 

P R O P O S T A 
 
 Vistos els mèrits esportius obtinguts per la Sra. Ursula Pueyo Marimon, en les distintes 
competicions que ha participat.  
 
Vista la transcendència que ha tingut la seva participació al mon de l’esquí, tinent sempre 
present el nom d’Esporles a rel del mon. 
 
Es per la qual cosa, que venc a proposar al ple de l’ajuntament que adopti el següent acord: 
 
Iniciar l’expedient per tal de concedir la medalla d’Or de la Vila a la Sra. Ursula Pueyo Marimon, 
esportista a la modalitat d’esquí. 
 
 Sotmesa a votació fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
 
XARXA DE CIUTATS I POBLES.-  El sr. Josep Ferra Terrasa dóna lectura a la següent:  
 

P R O P O S T A 
 
Vist que per Decret de Presidència per a sucsanar error en Decret de presidència del 8 de 
juliol de 2009.  
 
Antecedents 
 
El passat 8 de juliol de 2009 es va signar el Decret de Presidència per a l’execució de l’acord 
de ple de creació de la Xarxa de ciutats i pobles pels drets humans de Mallorca. 
 
S’ha detectat una errada gramatical en el nom de dita xarxa, atès que s’ha de sucsanar l’error 
per no incórrer en malentesos o faltes conseqüència de la mateixa. 
 
En conseqüència, aquesta Presidència, en ús de les seves facultats que li són conferides, pel 
desenvolupament de l’acord de Ple del Consell de l’1 de desembre de 2008. 
 
RESOL 
Primer. Sucsanar l’errada del Decret de Presidència per a l’execució de l’acord de ple de 
creació de la Xarxa de ciutats i pobles pels drets Humans de Mallorca signat el passat 8 de 
juliol. 
 



Segon. Modificar el text del decret esmentat en els següents termes: on es llegeix “Xarxa de 
ciutats i pobles pels drets Humans de Mallorca” –localitzat en el títol del Decret, al vuitè 
paràgraf dels antecedents i els dos punts de la resolució- modificar-ho per “Xarxa de ciutats 
i pobles de Mallorca per als Drets Humans”. 
 
Pel present proposo al ple aprovar la present sucsanació.  
 
 Sotmesa a votació fou aprovat per unanimitat dels assistents.  
 
 
 
DEVOLUCIONS.-  El Sr. Pere Trias Aulí, dóna lectura a la següent 
 

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 
 
 Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 

Ref. Contribuent Padró Import Motiu devolució 

5602/09 Salom Mir Antonia 3TR/09 AIGUA 57,20€ Fuita aigua 

574/09 De Villalonga de Cantos Fco. 1TR/09 AIGUA 435,61€ Fuita aigua 

2540/09 De Villalonga de Cantos Fco. 2TR/09 AIGUA 93,22€ Fuita aigua 

4508/09 De Villalonga de Cantos Fco. 3TR/09 AIGUA 406,76€ Fuita aigua 

 
 

 Sotmesa a votació fou aprovadat per unanimitat dels assistents.  
 
 
Els Srs. Regidors informen al ple del següent: 
  
El Sr. Pere Trias informa: 
 
Que en el mes de març presentaria un avanç dels pressuposts i un estat de liquidació 
d’ingressos. 
 
 Pel que feia a l’administració ja s’havia començat a fer feina i que hi havia una part  
inclosa al Pla E . Que el personal era la base per que l’aplicació es fes  be. 
 
 Respecta de la casa que va caurà, l’ajuntament ja ha iniciat l’expedient oportú. 
 
 Que la Consellera d’Ordenació del Territori havia visitat Esporles amb el seu equip tècnic, 
que s’havien fet suggeriments a l’avanç i esperaven les resolucions al respecta. 
 
 
El Sr. Antonio Asensio informa: 
 
 De la incorporació  a la brigada municipal de personal del SOIB, que te funcions 
encomanades de picapedrer, parc verd, jardineria etc. 
  



 Que s’havien sembrat els arbres del carrer Llorenç Villalonga, la Pau, i  La Bernadeta i en 
projecte Miquel Marques, pròximament Filadores. 
 
  
 Que quan arribes el bon temps estava previst un repàs a l’asfalt de distints carrers del 
poble. 
  
El Sr. Josep Ferra informa: 
 
 Que havia estat un mes estrany degut a les baixes per malalties de personal de 
l’ajuntament. 
 
 Que s’havia rebut l’agenda de Jornades d’Estudis locals i dels tallers, que s’estava fent 
feina per informar a les persones que tinguessin la intenció de presentar comunicacions, que ho 
poguessin fer de la manera més adient. 
 
 Que ja es començava a fer feina amb les festes de Sant Pere. 
  Respecta del curs de Català digué, que aquest any l’havien acabat molts del que l’havien 
començat, cosa inusual. 
 
 Que ja anava informant de les conferencies. 
  
 Que s’estava muntant una exposició de foto pres del Govern pel mes d’abril. 
  
 Pel que feia als serveis socials, s’estava desenvolupant el projecte de ADISEP, educació 
en família, projecte que va sol·licitar la comissió. 
  
 Així mateix es preparen els actes del dia de la Dona. 
  
 Que s’estava preparant una guia de nous vinguts. 
 
 Fins el mes de juny s’intensificarà la campanya de n’Ursula, portada Sportulis, pancartes 
etc. 
  
 
El Sr. Vicenç Vidal informa: 
 
 De que amb l’agenda local 21, s’havien contractat dos becaris, per fer enquestes del que 
havia passat tot aquest temps. 
  
 IMEDEA te previst realitzar tallers i taules redones. 
  
 Explicà que el tub que recull la xarxa de sanejament de la Vila, tot iniciar el seu 
funcionament, ja estava romput, que hi han de dir ara els tècnics que van informar que era la 
solució més adequada?, que ara es  una decisió equivocada?. 
  
 De la festa per recollir diners per Haití, s’han recollit uns 15.000 euros, que s’han enviat a 
bombers sense fronteres. 
   
 Ja s’ha rebut la valoració del projecte de 2007 del Fons Mallorquí de Solidaritat. 
  
El Sr. Batle informa: 
 



  
 Que ja s’havia començat la construcció del Centre de Estades Nocturnes. 
 
 Pel que feia a l’obra de la farmàcia ben aviat es podria fer la segona visita. 
  
 Pel que fa al Centre de Salut es van convocar tots el Batles afectats. 
   
 Que  l’ajuntament havia llogat un solar el carrer Filadores per tal de poder instal·lar el 
PAC mentre es feia l’obra. 
  
 
 
PRECS I PREGUNTES.- En primer lloc el Sr. Miquel Bernat donà l’enhorabona als dos regidors 
d’aquest ajuntament, anomenats recentment Directors Generals. I digué que el PP ja els hi 
demanaria algunes coses.  
 
- Digué que no volia tornar a demanar les peticions que ja havia fets als distints plens 

d’abans, però si deixava constància de que l’únic informe que havia rebut era el de les 
dades de caràcter personal.  

- Respecta de la festa d’Haití, volia fer un comentari, que no era un tema polític i no li 
pareixia be que a la subhasta sortís el logo del PAS PSM, que era un detall a esmena. I 
pel que feia al vídeo que es projecta dins el pavelló, que el Batle no era la persona 
adient per fer de protagonista. 

- Que pesava en la circular  que s’havia d’enviar, respecta de la reducció del 2% de l’IBI. 
- Temes nous, quan es va asfaltar el carrer Cotoner, no es van fer les carengoles, que 

pesarà?. 
- El mes de març el pressupost quedarà tancat?, s’enviarà?. 
- A Ca Ses Monges, s’ha fet obra major?. 
 
 El Sr. Batle li respongué que es convocaria la comissió d’obres municipal, pel Centre de 
Salut i Ca Ses Monges. 

  
-  També demana que se l’envia-se’n les actes de la Junta de Govern Local. 
 
 
 El Sr. Severiano Quevedo demanà, si aquest catàleg de camins, que s’havia aprovat 
amb el catàleg de patrimoni, era el catàleg de camins del Consell Insular. I si el camí de 
s’Esgleieta al Muntat hi era. 
 
 Si li respongué que si a amb dues preguntes. 
  
 
 
   Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-una  hores i 
vint minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
 
Esporles, 25 de febrer de 2010 
 
La secretària       Vist i plau 
          El batle  
 


